



တၢ်ကထိၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ

လၢနီၣ်ဝုဘၢၣ် ၂၅ သီ, ၂၀၁၉ နံၣ် / KHRG လံာ်ကတြၢၢ်နီၣ်ဂံၢ်-19-82-11

ဒုသထူၣ် တၢ်ကထိၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ: သဝီဖိတဂၤဘၣ်ဒိဝဲနးနးကလံာ် ခိဖျါယီၤဘၣ်ဝဲ ဟီၣ်လၢ်မ့ၣ်ပီၤ ဝဲဖၣ်အၣ်ကီၢ်ဆၣ်, လၢမ့ၤ ၂၀၁၉ နံၣ်

ဝဲလၢမ့ၤ ၁၈သီ, ၂၀၁၉ နံၣ်အနံၤန့ၣ် သဝီဖိတဂၤ ဘၣ်ဒိဝဲ ခိဖျါဟီၣ်လၢ်မ့ၣ်ပီၤတဖျါၣ် ပီၤဖးထီၣ်ဝဲဝဲ ဝဲပုၤကရူာ်, ဖၣ်အၣ်ကီၢ်ဆၣ်, ဒုသထူၣ်ကီၢ်ရှၢၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. သဝီဖိအကျါတဂၤ အခိၣ်လၢအထွဲတကပၤတူၢ်ကွံာ်ဝဲ ဒီးခဲအံၤအဝဲဘၣ်ဒိသန့ထီၣ် သးလၢအဘူးအတၢ် တၢ်အံးထွဲကွံာ်ထွဲလၢကအိၣ်မူဝဲအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တုၤခဲအံၤ တၢ်တထုးထီၣ်မၤပျီၤကွံာ်ဒီးဘၣ်တၢ်လီၤလၢ ဟီၣ်လၢ်မ့ၣ်ပီၤအိၣ်ဝဲအလီၤဒီးဘၣ်န့ၣ်လီၤ.¹

(၁)တပတီၢ်-တၢ်ကထိၣ်သးအဂီၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး

တၢ်ကထိၣ်သးအကလုာ်	ဟီၣ်လၢ်မ့ၣ်ပီၤ ပီၤဖးထီၣ်
တၢ်ကထိၣ်သးမုၢ်နံၤမုၢ်သီ	လၢမ့ၤ ၁၈သီ, ၂၀၁၉ နံၣ်
တၢ်ကထိၣ်သးတၢ်လီၤတၢ်ကျဲ (သဝီ, ကရူာ်, ကီၢ်ဆၣ်, ကီၢ်ရှၢၣ်)	အ---- သဝီ, ဝဲပုၤကရူာ်, ဖၣ်အၣ်ကီၢ်ဆၣ်, ဒုသထူၣ်ကီၢ်ရှၢၣ်

ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤအဂီၢ်အကျါ		
မံၤ	စီၤဘ---	စီၤဂ---
သးနံၣ်	၁၉ နံၣ်	၃၂ နံၣ်
မုၢ်/ခွါ	ခွါ	ခွါ
ကလုာ်	ကညီ	ကညီ
တၢ်ဘူၣ်တၢ်ဘါ	ဘူးဒး	ဘူးဒး
ဟံၣ်ဖိပီၤဖိ အိၣ် / တအိၣ်	အိၣ်	အိၣ်
တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ	ပုၤမၤအိၣ်စံာ်	ပုၤမၤအိၣ်စံာ်
အိၣ်ဆိးဒုသဝီ	အ---- သဝီ	အ---- သဝီ

¹လံာ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါတဘျီအံၤဘၣ်တၢ်ကွဲးအိၣ်ခိဖျါ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါလၢ တၢ်ဒီးန့ၢ်အိၣ် ဝဲလၢနီၣ်ဝုဘၢၣ် ၂၀၁၉ နံၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. လံာ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါအံၤ ဘၣ်တၢ်ဒီးန့ၢ်အိၣ်လၢ လီၤကဝီၤဖိတဂၤဝဲ မုၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရှၢၣ် လၢ KHRG သိၣ်လိမၤယုၤအိၣ် ဒ်သိးကကွံာ်စ့ၣ် ကယာ်တၢ်အိၣ်သးလၢ အအိၣ်လၢပျီၤပူၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အမံၤ, အတၢ်ဂီၤဒီးအတၢ်လီၤတၢ်ကျဲလီၤတၢ်လီၤဆဲး တဖၣ် ဘၣ်တၢ်မၤဘၣ်မၤဘၣ်အိၣ်လၢ တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လံာ်လၢအဘၣ်တၢ်ကွဲးအိၣ်လၢ တၢ်တိၤကွီၤအပူၤတဖၣ် ဘၣ်တၢ်ကွဲးဖျါအိၣ်အိၣ်လၢ KHRG အပုၤမၤတၢ်ဖိန့ၣ်လီၤ.

ပုလဲအမဲအာပယွဲတၢ်တဂၢအဂၢအကျါ				
မံၤ	လီၤလၢ	သုးကျါ/ /သုးတြိၤ	အိၣ်သ့ၣ်လီၤသးလီၤကျဲ /သုးကလၢ	အခိၣ်အမံၤဒီးလီၤလၢ
တသ့ၣ်ညါ	သုးဖိၣ်စု ကဝဲၤ	တသ့ၣ်ညါ	မဲးကွံာ်ကစၢ်ခိၣ်	သီခါအူစၢၤဒၤတၢ်ယၢၣ်, မ့ၢ်သီခိ ဖးဒိၣ်တပါလၢအအိၣ်ဖဲ မဲးကွံာ်ကစၢ်သီခါဖျါ

(၂)ပတီၢ်တပတီၢ်-တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါအကံၢ်အစီ

၁. ရှုပုးပုၤနဟံးန့ၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤ တဆိဘၣ်တဆိတက့ၢ်.
 ဖဲ ဒ--- ကရူၢ်ခိၣ်တဲဘၣ်ယၢၣ်ပးဒီး ပုၤဘၣ်မ့ၣ်ပီၢ် ဖဲ အ--- သဝီအဂ့ၢ်ဝံၤအလီၢ်ခံ, ယယုတၢ်မၤစၢၤ
 လၢ စီၤင--- လၢအမ့ၢ် အ--- သဝီဖိ လၢအအိၣ်ဆိးဖဲ ကမးမိၣ်ဝဲၣ်အပူၤတဂၢန့ၣ်လီၤ. အဝဲဟ့ၣ်ယၢၣ် ပုၤ
 ဘၣ်မ့ၣ်ပီၢ်တဂၢအတၢ်ဆဲးကျိး ဒီးယလဲၤထံၣ်လိာ်သးဒီး ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ်ဖဲ အ--- သဝီပူၤန့ၣ် လီၤ.

ကွဲးနီၣ်ပုၤလၢဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤတဂၢစုၣ်စုၣ်သ့ၣ်ညါ တၢ်ဂ့ၢ်အံၤအမ့ၢ်အတီၤလၢကျဲၣ်လဲၣ်.
 ပုၤခံၣ်လၢအဟ့ၣ်ယၢၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤ မ့ၢ်ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်ကဲထီၣ်သးဒီးအီၤလၢအနီၢ်ကစၢ်န့ၣ်လီၤ.

(၃)ပတီၢ်တပတီၢ်-ဟံၤဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျါလၢလၢပုၤပုၤတက့ၢ်

ဟံၤဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျါလၢလၢပုၤပုၤတက့ၢ်.
 တၢ်ကဲထီၣ်သးအံၤ မၤအသးဖဲ အ--- သဝီယၢၤ, ဝဲပုၤကရူၢ်, ဖၣ်အၣ်ကီၢ်ဆၣ်, ဣသထူၣ်ကီၢ်ရ့ၣ်အပူၤ
 န့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ အ--- သဝီဖိ စီၤဘ---, ၁၉ နံၣ် ဒီး စီၤဂ---, ၃၂ နံၣ်ခံ န့ၣ်လီၤ.
 ဖဲလါမ့ၢ် ၁၈သီ, ၂၀၁၉ နံၣ်အနံၤန့ၣ် အဝဲသ့ၣ်ခံၣ်အံၤ ဟးထီၣ်ဝဲလၢ အ--- သဝီချၢ လၢကလဲၤယုအိၣ်
 တန့ၣ်သ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲအဝဲသ့ၣ်ဟးတလၢထီၣ်ဆူသဝီမ့ၢ်န့ၣ်ကလံၤစိးကတိာ်တၢ်ဝဲ ၃၀ မံးနံးအခါ စီၤဘ---
 ယီၢ်ဘၣ်ဝဲဟီၣ်လၢမ့ၣ်ပီၢ်ဒီး မ့ၣ်ပီၢ်န့ၣ်ပီၢ်ဖးထီၣ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒိဖျါလၢ မ့ၣ်ပီၢ်ပီၢ်ဖးထီၣ်အယိ စီၤဘ---
 အခိၣ်လၢအထွဲတကပၤ စးထီၣ်ဆူအခါလုၢ်ခိၣ်ဖျါထီၣ်ကွံာ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. စီၤဂ--- လၢအဟးလၢ အလီၢ်ခံ
 တဂၢစုၢ်ကိး လီၤယံၢ်ဝဲဒီး ဘၣ်ဒိစုၢ်ကိးဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ.
 စီၤဂ--- တဲဖျါအါထီၣ်တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်ဆူ ကညီၣ်ဂီၢ်ဝဲဒီးယၢ်ကရူၢ် အအိၣ်လၢ, “ ယပုၤ လၢအဟးလၢ
 ယလီၢ်ခံ ယီၢ်ဘၣ်ဝဲဟီၣ်လၢမ့ၣ်ပီၢ် ဒီး ဘၣ်ထံးစုၢ်ကိးယၢၤလၢယလီၢ်ခံ ဒီးယလီၤယံၢ်ဝဲလီၤ. ဖဲယကွၢ်လီၤက့ၢ်
 ယပုၤဒီး ယထံၣ်လၢအလီၤယံၢ်စုၢ်ကိးဝဲလီၤ. ဘၣ်ဆၣ် အဝဲနီၣ်သးတထံၣ်ထံၣ် တနီၣ်သးတထံၣ်ထံၣ်လီၤ.
 ယသ့ၣ်ညါဘၣ်လၢ ယၢၤစုၢ်ကိး ယချၢယံၢ်ဘၣ်ဒိတဖဲဖိလီၤ.” စီၤဘ--- တဲအါထီၣ်ဝဲလၢ, “ ယဟဲက့ၢ်တုၤ
 ဆူဟံၣ်ဒ်လဲၣ်န့ၣ် ယတသ့ၣ်နီၣ်လၢဘၣ်.”
 ဒ်တၢ်ဂ့ၢ်လၢ ကညီၣ်ဂီၢ်ဝဲဒီးယၢ်ကရူၢ် ဒီးန့ၢ်ဘၣ်ဝဲအဖိခိၣ် ဟီၣ်လၢမ့ၣ်ပီၢ်အံၤဘၣ်တၢ်ဒီးလီၤအီၤလၢ **ဒံၣ်ခ့ၣ်
 ဘၣ်အုၣ်သုး-ထုးဖးကရူၢ်** လၢဘၣ်တၢ်တီခိၣ်ရိၣ်မဲးအီၤလၢ သီခါအူစၢၤဒၤတၢ်ယၢၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်အိၣ်ဆိ
 လီၤတ့ၢ်အသးဖဲ မဲးကွံာ်ကစၢ်ခိၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ် လၢခံအဝဲသ့ၣ်ပၢ်လီၤကွံာ်တၢ်စုကဝဲၤဆူ သုးခိး
 ကီၢ်ဆၢ (BGF) သုးရ့ၣ် (၁၀၁၄) ဖဲ လၢယူၤ ၂၃သီ, ၂၀၁၉ နံၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

ကညီဂိုဝီခွဲးယက်ကရူပျီပူပုမတော်ဖိဟ်ဖျါထီၣ်က့ၤဝဲလၢ ခဲအံၤ စီၤဘ--- ဒီး အဟံၣ်ဖိယီဖိ ဘၣ်အိၣ်မူ
 ဝဲလၢတၢ်ယံးတၢ်စ့ၤအပူၤ ဒိဖျါ ဟီၣ်လၢ်မ့ၣ်ပိၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးအံၤအယိၣ်န့ၣ်လီၤ. စီၤဘ--- မၤတၢ်တသ့လၢ
 ဘၣ် ဒိဖျါ အခိၣ်လီၤမၢ်ကွံာ်တကပၤအယိၣ်လီၤ. ဒီးခဲအံၤအဝဲဘၣ်ဒီးသန့ၤထီၣ်အသးလၢ အဘူးအတံာ်
 လၢကအိၣ်မူဝဲအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်စီၤဂ--- တခီ ဆဲးဖံးတၢ်မၤတၢ်သ့ဒံး ဒိဖျါအဘၣ်ဒိဖျါထဲအချၢယံ ဒီး
 တမ့ၢ်လၢအဘၣ်ဒိ နးနးကျဲၤကျဲၤအယိၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်တဒီးန့ၣ်ဘၣ် စ့အိၣ်လိးနီတမံၤ လၢကဟ့ၣ်ဝဲ
 တၢ်ကူစၢၤယါဘျါအတၢ်လၢာ်ဘူၣ်လၢာ်စ့ၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

တုၤခဲအံၤဒေၣ်လဲာ်သးဖိၣ်စုကဝဲၤတဖုမး တဟံးန့ၢ်မူဒါလၢကမၤပျီထုးထီၣ်ကွံာ်ဒံးဘၣ်တၢ်လီၢ်လၢ ဟီၣ်လၢာ်
 မ့ၣ်ပိၢ်အိၣ်ဝဲအလီၢ်ဒံးဘၣ်န့ၣ်လီၤ. လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိတဖၣ် ဂုာ်ကျဲးစးပးဆဲးဝဲတၢ်လီၢ်လၢ အဝဲသ့ၣ်ဆိမိၣ်ဝဲ
 လၢဟီၣ်လၢာ်မ့ၣ်ပိၢ်အိၣ်ဝဲသ့ အလီၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

(၄) ပတီၢ်တပတီၢ်-တၢ်ယုန့ၢ်အခွဲး

**မ့ၢ်ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဖၣ် ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢပကသုတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤခါ, ဟ့ၣ်ပုၤတၢ်ခွဲး
 တၢ်ယာ်လၢပကသုတၢ်ဂ့ၢ်အံၤလၢကျဲၣ်လဲာ်.**

ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်ခံၤလၢာ် ဟ့ၣ်အခွဲးဆူကညီဂိုဝီခွဲးယက်ကရူၢ် လၢတၢ်သုဒီးရၤလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအံၤသ့ဝဲ
 ဒေၣ်န့ၣ်လီၤ.



တၢ်ဂီၤတဘျီအံၤတၢ်ဒိန့ၢ်အိၣ်ဝဲ လါအီကူး ၃သီ, ၂၀၁၉
 နံၣ် ဝဲ အ--- သဝီ, ဝဲပုၤကရူၢ်, ဖၣ်အၣ်ကီၢ်ဆၣ်အပူၤ
 န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤအံၤဟ်ဖျါထီၣ်ဝဲ သဝီဖိ စီၤဘ---,
 သးနံၣ် ၁၉နံၣ်တဂၤအဂီၢ် ဒီး အခိၣ်အထွဲတကပၤတူၢ်
 ကွံာ်ဝဲ ဒိဖျါအယိၣ်ဘၣ်ဟီၣ်လၢာ်မ့ၣ်ပိၢ်အယိၣ်န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၢ်
 - KHRG)